
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł Nr XIII/2015 

z XIII-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 24 listopada 

2015 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 16:30. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadził- Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego     - Józef Blank 

-  Zastępca Burmistrza                                    - Krzysztof Widźgowski 

-  Zastępca Skarbnika Miasta                          - Wioletta Chętnicka 

- Adwokat                                                        - Tomasz Kwiatkowski 

- Pracownik Urzędu Miejskiego                      - Marzena Klimek, Iwona Laskowska,  

                                                                           Dariusz Sobaszkiewicz 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XII-tej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego.  

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na  

    2015 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  

    transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe  

      Miasto Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  

      prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulic drogom wewnętrznym stanowiącym  
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      własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie, położonym na terenie Nowego  

      Miasta Lubawskiego. 

12. Informacja o podmiotach wyznaczonych i zobowiązanych do przyjęcia skazanych w celu 

      wykonywania pracy oraz opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Nowym Mieście  

      Lubawskim w zakresie wykonywania pracy przez skazanych. 

13. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

14. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

15. Zakończenie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja dokonał otwarcia XIII-tej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.   

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego- Józef Blank wraz z Przewodniczącym Rady 

Miejskiej Marcinem Deją wręczył podziękowania i upominki, w obecności rodziców, 

uczniom uczęszczającym do szkół podstawowych na terenie miasta, którzy zostali laureatami 

konkursów literackiego i plastycznego zorganizowanych w ramach XVII Warmińsko-

Mazurskich Dni Rodziny pod hasłem „Rodzina Drogowskazem Życia”:  Zuzannie Annie 

Dąbrowskiej, Stanisławowi Daszkowskiemu, Kamilowi Abramowskiemu oraz Agacie 

Jastrzębskiej. 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja na sekretarza obrad zaproponował radnego – 

Jarosława Oelberga, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie (15 

„za”) wybrała radnego –  Jarosława Oelberga na sekretarza obrad. 

Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła zmian do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja przedstawił porządek obrad XIII- tej sesji Rady 

Miejskiej.                                                    

Ad. pkt 4 

Protokół z XII-tej sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej sesji – radny A. Nadolski nie zgłosił uwag do protokołu.   

Protokół z XII-tej sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie  (15 

„za”).                                                    



3 

 

 

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – J. Blank przedstawił informację z działalności 

międzysesyjnej w zakresie bieżącej działalności Burmistrza.  

Radna – Z. Wilbrandt 

- zwróciła uwagę na brak taksówek w godzinach wieczornych i nocnych. Uważa, że 

taksówkarze mogliby pełnić dyżury, nawet pod telefonem. 

Radny – T. Zawacki 

- zapytał czy nasi taksówkarze są poddawani specjalistycznym egzaminom z topografii 

miasta, gdyż w innych  miastach jest taka praktyka. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – J. Blank wyjaśnił, że nie chce oceniać czy 

taksówkarze mają rację czy nie. Ale my nie możemy narzucić by stali w nocy. W miastach 

wielkości Nowego Miasta Lubawskiego, kierowcy chcący świadczyć usługi transportowe 

samochodem osobowym, nie zdają żadnych egzaminów. Dotyczy to tylko dużych miast, 

gdzie kierowcy zdają egzaminy z topografii. 

Radny – R. Bogucki  

 Zapytał kiedy popłynie gaz na terenie miasta. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – J. Blank wyjaśnił, że termin oddania do użytku 

wybudowanej sieci gazowniczej jest ustalony na 30.XII.2015 r. na godz. 12-tą kiedy to 

zostanie odpalony płomień w stacji Kacze Bagno.  

Informacje zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni wnieśli ustnie zapytania w sprawie: 

Radny – Z. Ewertowski 

- w imieniu Miejskiego Centrum Kultury i własnym podziękował za wsparcie finansowe VIII   

   Międzywojewódzkiego Festiwalu Piosenki Patriotycznej z przeznaczeniem na nagrody; 

- w imieniu członka Towarzystwa Ziemi Nowomiejskiej zapytał, czy Rada Miejska nie ma 

obaw co do  stanu baszty na terenie Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. św. Tomasza Apostoła. 
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Radny – K. Hoppe  

- w imieniu mieszkańców zwrócił się o umieszczenie kontenera na materiały budowlane 

pozostające po remontach na terenie miasta; 

Radny – J. Oelberg 

-  zwrócił się z prośbą dotyczącą wykorzystania hałd pozostałych po remoncie ul. Kamionki 

do wyrównania nawierzchni ulic Rolnej i Zbożowej w związku ze stojącą tam w wielu 

miejscach wodą. 

Radny – T. Zawacki 

- rozważenia możliwości wykorzystania nieaktywnych budek telefonicznych na terenie miasta 

na założenie sieci Wi-Fi; 

-rozważenia możliwości  zainstalowania monitoringu na wjazdach naszego miasta; 

- stanowiska miasta w zakresie przyjmowania imigrantów. 

Radny – M. Deja 

- rozważenia wprowadzenia znaku zakazu zatrzymywania się i postoju przy ul. Tysiąclecia, 

- rozważenia wprowadzenia znaku ograniczenia prędkości przy ul. Rynek i 3 Maja. 

                                                                    Ad. pkt 7 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2015 rok. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XIII/81/2015 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

W wyniku dyskusji Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XIII/82/2015 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
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Rada Miejska jednomyślnie (15 „za” ) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XIII/83/2015 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  i Turystyki  Rady Miejskiej –  Z. 

Ewertowski przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej Nowe  Miasto 

Lubawskie z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016”. 

 Rada Miejska jednomyślnie (15 „za” ) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XIII/84/2015 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie nadania nazw ulic drogom wewnętrznym stanowiącym własność Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie, położonym na terenie Nowego  Miasta Lubawskiego. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za” ) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XIII/85/2015 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja przedstawił : 

- pismo przewodnie Burmistrza Miasta Nr 0R. 033.20.2015 z dnia 3.11.2015 r., 

-opinię  Prezesa Sądu Rejonowego w Nowym Mieście Lubawskim Sygn. A.-420-5/2015 

dotyczącą potrzeb Sądu Rejonowego  w zakresie wykonywania pracy przez skazanych, 

- informację Burmistrza  Nowego Miasta Lubawskiego o podmiotach wyznaczonych  

 i zobowiązanych do wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy społecznie 

użytecznej przez skazanych, 

skierowane do Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

Pisma stanowią zał. nr nr 9-11 do protokołu. 

 Rada Miejska przyjęła powyższą informację do wiadomości, nie wnosząc uwag. 

Ad. pkt 13 

Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Deja odczytał pisma: 

- Naczelnika Urzędu Skarbowego, 

-Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim,  

- Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego, 
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skierowane do Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie oświadczeń 

majątkowych za rok 2014. 

Pisma stanowią zał. nr 12-14 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Burmistrz – J. Blank: 

- właścicielem baszty przy ul. Działyńskich jest Parafia Rzymsko-Katolicka w Nowym 

Mieście Lubawskim. Odbyliśmy w tej sprawie spotkanie z udziałem geodety powiatowego, 

pana mecenasa i księdza proboszcza i ustaliliśmy pewien kierunek działań.  Do Burmistrza 

miał wpłynąć wniosek o ewentualne nieodpłatne przejęcie, oczywiście po podziałach, 

ustanowieniu księgi. Wniosek w  tej formie nie wpłynął, w związku z tym jesteśmy 

pozbawieni szansy podjęcia działań na nie swojej nieruchomości. Wystąpiliśmy o opinię do 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Jeśli przyjdzie na piśmie, to zapoznam Państwa z 

jej treścią; 

- Zadania z zakresu utrzymania czystości i porządku w naszym mieście  realizuje Związek 

Gmin Rejonu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” . W Lipowcu została wybudowana 

stacja przeładunkowa, do której mieszkańcy remontujący domy czy mieszkania we własnym 

zakresie mogą dostarczać odpady budowlne swoim transportem. Natomiast  ci, którzy nie 

mają takich możliwości mogą zgłaszać do PGKiM sp. z o.o., która jako operator wywozu 

odpadów, wywozi je do Lipowca. W przypadku wykonywania remontu w formie usługi przez 

firmę budowlaną,  to ona zobowiązana jest do wywozu odpadów na własny koszt. 

- sprawa nawierzchni ul. Rolnej i Zbożowej jest niezrozumiana ze strony mieszkańców. Ta 

część, która należy do miasta jest systematycznie poprawiana. Jednak  znajdują się tam drogi 

prywatne, na które nawieźliśmy tłucznia, ale nie możemy w nieskończoność łożyć na nie 

swoje drogi. Zrobimy to kiedy zostaną nam przekazane; 

- w sprawie  monitoringu na wjazdach do miasta nie miałem sygnałów. Na spotkaniu  z 

Komendantem Straży Miejskiej i Komendantem Policji będziemy rozmawiać i na ten temat. 

Będę chciał zapoznać się z opinią policji czy monitoring na wjazdach do miasta jest 

potrzebny. Planujemy zainstalowanie monitoringu na Rynku po rewitalizacji; 

-wykorzystanie budek telefonicznych na sieć Wi-Fi związane jest z prawem własności. 

Gdybyśmy nawet chcieli zamontować, to w budce telefonicznej jest to wykluczone z uwagi 

na obawę o ich dewastację. Darmowy Internet ma mocny sygnał na Rynku, a po modernizacji 

miasta  anteny planowane są  na obu miejskich basztach. Obecnie jest to działanie 

przedwczesne; 



7 

 

- sprawa imigrantów (uchodźców) wymaga rozwiązania, lecz w chwili obecnej pozostaje w 

kompetencji administracji rządowej i burmistrz nie ma tu nic do powiedzenia; 

- odnośnie ograniczenia prędkości przy ul. 3 Maja, Rynek i nie tylko będę rozmawiał z 

komendantami Straży Miejskiej i Policji. 

Radny – J. Oelberg 

-moja prośba dotyczy tylko dróg miejskich. 

Burmistrz – J. Blank 

przed zimą zostaną poprawione. 

Radny – A. Nadolski 

- na przejściu dla pieszych Kościelna-Działyńskich w kierunku „Polo” z uwagi na duży ruch 

uważać musi pieszy, a nie kierowca pojazdu. 

Ad. pkt 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady XIII-tej sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej                                                                                             

Jarosław Oelberg                                                                                    Marcin Deja 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 


